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:المنتجمقدمة عن المحتوى

للانفجار،قاوممومفتاحللانفجارمقاومبمحركمزودةإيجابيةإزاحةمضخةهيبيبياتشسلسلةمنللانفجارالمقاومةالريشةمضخة

نقلويمكنهامئوية،درجة80إلىمئويةدرجة40-منتشغيلحرارةدرجةنطاقمع،ExdelBT4GBهوللانفجارالمقاومةوتصنيف

بسيطة،وبنية،التدفقمعدلوارتفاعمستقر،بأداءالمضخةتتميزكماوالكيروسين،والديزل البنزينمثلالخفيفةالزيوتمنتجات

نطاقعلىتخدمتسكماللانفجار،المقاومةالريشةلمضخاتالرئيسيةالمزاياوهيمتحرك،بشكلالعملعلىوالقدرةالصيانة،وسهولة

موادوتفريغدلتوريممتازةطاقةكمعداتوتعملوالمطارات،البحريةوالأرصفةالنفطومستودعاتالوقودمحطاتمثلأماكنفيواسع

.(صارمبشكلالمياهضخيمنع)الزيت
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:مبدأ العمل

ئدالزالتدفقصمام

الدخول منفذالمخرجمنفذ

الريشة

(داخلي)السداس يالمسمار

المضخةعمود

المضخةجسم

رالدوا

يشمل مبدأ عمل مضخة الريشة المقاومة للانفجار من سلسلة اتش بي بي وضع الريشة داخل دوار ذي فتحات، يتم تثبيته بشكل غير 
متوازن داخل جسم المضخة، وعند دوران الدوار، تنزلق الريشة خارج الدوار وتلتصق بشكل وثيق بالسطح الداخلي لجسم المضخة، مما 
يخلق تجويفًا بين الدوار والريشة وجسم المضخة، ومع دوران الدوار، يتغير حجم هذا التجويف بشكل دوري، وعندما يتسع التجويف، 

.يستنشق الوسط، وعندما ينكمش، يطرد الوسط في دورة متكررة، مما يكمل عملية نقل الوسط
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:نماذج المنتج 

طراز المضخة

المحرك الكهربائيمؤشرات الأداء الرئيسية

ر مت)معدل التدفق 

(ساعة/مكعب

الارتفاع 

(متر)
(متر)رأس السحب 

قطر المدخل 

(متر)
الجهد الكهربي

الطاقة 

(كيلوواط)

25HPB-4.5KA4.5257252200.75فولت

38HPB-7.5KA7.5257382200.75فولت

19HPB-4.5KA4.5257192201.1فولت

25HPB-5KA5257252201.1فولت

38HPB-9KA9257382201.1فولت

38HPB-9A9257382201.1فولت

50HPB-20A20257502202.2فولت

50HPB-20KA20257502202.2فولت

65HPB-20A20257652202.2فولت

65HPB-20KA20257652202.2فولت

25HPB-10K10257253801.1فولت

38HPB-1515257383801.5فولت

38HPB-15K15257383801.5فولت

50HPB-2020257503802.2فولت

50HPB-20K20257503802.2فولت

65HPB-2020257653802.2فولت

65HPB-20K20257653802.2فولت

80HPB-4040257803804فولت

فولت220تشير إلى 

تشير إلى صمام التدفق الزائد

(ساعة/متر مكعب)تشير إلى معدل التدفق 

تشير إلى المضخة

تشير إلى الريشة

تشير إلى القطر الاسمي
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:وصيانته استخدام المنتج 

لكهربائياالنظاموموثوقيةالأنابيب،خطوسلاسةمكون،كلاتصالموثوقيةمنتحققالزيت،لمضخةالعاديالتشغيللضمان-1

ستخدمالمضخةهذهلأننظرًا.المضخةتشغيلبدءقبلوالتأريض
ُ
يرجىالسلامة،لأسبابار،والانفجللاشتعالالقابلةالبيئاتفيغالبًات

الوقائيةوالإجراءاتالدوائرونظامالكهربائيةبالأجهزةالمتعلقةالصلةذاتللإجراءاتوفقًاللتشغيلمحترفكهربائيمنالمساعدةطلب

.بالمضخةالطاقةإمدادقسممقدمةفي(أمبير10–0)المحركوحامي(أمبير10–0)مترددتيارموصلتثبيتيجب.الأمنيةوالمعرفة

التشغيلقبلضخةالمفيالمنقول الزيتمنمناسبةكميةبحقنقمطويلة،لفترةمستخدمةالغيرالمضخةأوالجديدةللمضخةبالنسبة-2

.الداخليةالمكوناتلتليين

ومحكمةيمةسلالزيتشفطأنابيبخطفياتصالنقطةكلعندالنهاياتأنمنتأكدالذاتية،التعبئةعلىالمضخةقدرةلتعزيز-3

.الذاتيةالتعبئةعلىالمضخةقدرةمنعأوتقليلإلىالهواءتسربيؤديوقدالغلق،

.الأكثرعلىأمتار7-6يتجاوز ألاالمستحسنومنالمضخة،أداءمعاييرالمضخةفيالزيتشفطأنابيبخططول يتجاوز لا-4
مضخةجسمترفاخضروريًا،التثبيتكانوإذاالمضخة،زيتمخرجفيوالصماماتبالوقودالتزودمسدساتمثلمعداتتركيبيحظر-5

.تصريفبصماممزودًا

منوراقبهلفور اعلىالمحركبتشغيلقماللازمة،التحضيراتوإكمالالزيت،توصيلأنابيبوخطالكهربائيةالأسلاكتوصيلبعد-6

.المحركعلىالسهماتجاهمعيتطابقالدوراناتجاهأنمنللتحققالخلفيالمحركمروحةغطاء

.السببوتفقدالمضخةبإيقاففقمالتشغيل،بدءمنثانية30بعدطبيعيبشكلالزيتتوصيلفيالمضخةأخفقتإذا-7

وغيرهاالقطنخيوطبسببالفلترشاشةتسدوقدالمدخل،عندفلترشاشةتثبيتيتمالكبيرة،الجزيئاتامتصاصمنالمضخةلمنع-8

شاشةتضررتذاوإبانتظام،الفلترشاشةوتنظيففحصيجبولذلك،.الشفطعلىالمضخةقدرةعلىيؤثرمماالصغيرة،النفاياتمن

.الفور علىاستبدالهافيرجىالفلتر،

أنإلىيشيرهذافالتصريف،فتحةمنالزيتطفحوإذاالزيت،تصريففتحةعلىللمضخةالخلفيالغطاءمنالسفليالجزءيحتوي -9

الزيتلمنعتسدهلافالتصريف،فتحةمنالزيتطفحإذا)الفور علىاستبدالهاويجبوتالفة،قديمةالخلفيالغطاءأسفلالعمودحشافة

.(المحركدخول من

.للتخزينوإغلاقهابالزيتالمضخةبملءقمطويلة،لفترةالمضخةاستخدامعدمعند-10
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وإصلاحهاالطبيعيةغيرالظواهرأخطاءاستكشاف

طرق استكشاف الأخطاء وإصلاحهاتحليل السببظاهرة غير طبيعية

المضخة لا تضخ 

الزيت

السحبخطفيالهواءتسرب-1

السحبارتفاعأوكبيرالسحبخططول-2

جدًامرتفع

الضخاتجاهعكس-3

الإخراجخطإغلاق-4

:ودمسدالشفطومرشح،متسخالزيتخزان-5

.بإزالتهاقمالمشكلة،تحديدبعد-1

طخواختصرالسحبارتفاعمنقلل-2

.السحب

.الطورتسلسلبضبطقم-3

.الأنابيبخطصمامافتح-4

.نفاياتأيبتنظيفقم-5

تدفق المضخة غير 

كاف

.الدوارطرفيمنكلعلىالشديدالتآكل-1

.السحبخطفيهواءتسرب-2

.للألواحمتساويغيرتآكل-3

فييتسببالزيتخزانقاعفيالطمي-4

ركةالحيعيقمماالدوار،وفتحاتالألواحانسداد

.الحرة

.الزائدالتدفقصمامإحكامسوء-5

.الدواراستبدالأوإصلاح-1

.بإزالتهاوقمالتسربمنطقةحدد-2

.اللوحةاستبدال-3

فضلوي  للتنظيف،المضخةبفتحقم-4

.فلترتركيب

.الزائدالتدفقصمامفجوةضبط-5

الضوضاء 

والاهتزازات

.الزيتفيهواءوجود-1

خةالمضتثبتالتيالموجودةغيرالمسامير-2

.والإطار

يعيقمماالفتحة،فيمحشورةالألواح-3

.الحرةالحركة

حققوتغاز،-زيتفاصلبتركيبقم-1

.الزيتوختمالسحبخطإحكاممن

.المساميرربط-2

سمحيمماللتنظيف،المضخةبفتحقم-3

.رالدوافتحةفيالحرةبالحركةللوحة

غيل صعوبة في بدء تش

المحرك الكهربائي

.زائدالتصريفأنبوبطول-1

.المحركطورفينقص-2

.المضخةداخلغريبةجسيماتوجود-3

.التصريفأنبوبطولمنقلل-1

.والتعديلبالتحقققم-2

.فوالتنظيالأماميالغطاءبفتحقم-3
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:المضخةملحقات

:المكونات
موضع المواصفات

التثبيت الكميةمم80مم65مم50مم38مم25

25425454801دخلشاشة تصفية الم
وصلة 

المدخل

7× 40× 17يختم الزيت الهيكل

17 ×40 ×7

(فولت220)
30 ×45

 ×10

30 ×45

 ×10

30 ×45

 ×10
2

الغطاء 

الخلفي 

لعمود 

المحرك
25 ×40 ×10

(فولت380)

ختم على شكل 

Oحرف 
125 ×3.55140 ×3.55

140  ×

3.55

140  ×

3.55

180  ×

3.55
2

الغطاء 

الأمامي 

والخلفي

ختم على شكل 

Oحرف 
28 ×2.6550 ×3.160 ×3.160 ×3.180 ×4.12

وصلات 

المدخل 

والمخرج



لمزيد من المنتجات والخدمات
:قم بزيارة موقعنا على الانترنت 
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http://www.masader-j.com/
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 :Introduction

The HPB series explosion-proof sliding vane pump is a positive displacement pump

equipped with an explosion-proof motor and an explosion-proof switch. The

explosion-proof designation is ExdelBT4GB, with an operating temperature range of

-40°C to 80°C. It can convey light oil products such as gasoline, diesel, and kerosene.

The pump features stable performance, high flow rate, simple structure, easy

maintenance, and the ability to work in a mobile manner, which are the main

advantages of sliding vane pumps. Widely used in places such as gas stations, oil

depots, docks, airports, it serves as excellent power equipment for the supply and

unloading of oil materials (pumping water is strictly prohibited).
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Working Principle :

The working principle of the HPB series explosion-proof sliding vane pump involves 
placing vanes inside a slotted rotor, which is eccentrically installed inside the pump 
body. When the rotor rotates, the vanes slide out from the rotor and closely adhere 
to the inner surface of the pump body, creating a cavity between the rotor, vanes, and 
pump body. As the rotor rotates, the size of this cavity undergoes periodic changes. 
When the cavity enlarges, it inhales the medium, and when it contracts, it expels the 
medium in a repetitive cycle, completing the process of transporting the medium
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Product Models :

Pump Model
Main Perfomance Parameters Electric Motor

Flow Rate (m'/h) Head (m) Suction Head m Inlet Diameter (m) Voltage Power (KW)

25HPB-4.5KA 4.5 25 7 25 220V 0.75

38HPB-7.5KA 7.5 25 7 38 220V 0.75

19HPB-4.5KA 4.5 25 7 19 220V 1.1

25HPB-5.0KA 5 25 7 25 220V 1.1

38HPB-9.0KA 9 25 7 38 220V 1.1

38HPB-9.0A 9 25 7 38 220V 1.1

50HPB-20.0A 20 25 7 50 220V 2.2

50HPB-20.0KA 20 25 7 50 220V 2.2

65HPB-20.0A 20 25 7 65 220V 2.2

65HPB-20.0KA 20 25 7 65 220V 2.2

25HPB-10K 10 25 7 25 380V 1.1

38HPB-15 15 25 7 38 380V 1.5

38HPB-15K 15 25 7 38 380V 1.5

50HPB-20 20 25 7 50 380V 2.2

50HPB-20K 20 25 7 50 380V 2.2

65HPB-20 20 25 7 65 380V 2.2

65HPB-20K 20 25 7 65 380V 2.2

80HPB-40 40 25 7 80 380V 4
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Product Use and Maintenance:

1. To ensure the normal operation of the oil pump, check the reliability of each component 
connection, the smoothness of the pipeline, and the reliability of the electrical system and 
grounding before starting the pump. Since this pump is often used in flammable and explosive 
environments, for safety purposes, please seek assistance from a professional electrician to 
operate according to relevant procedures related to electrical appliances, circuit systems, 
protective measures, and safety knowledge. An AC contactor (0-10A) and a motor protector 
(0-10A) must be installed at the front end of the pump power supply section

2. For a new pump or one that has not been used for an extended period, inject an appropriate 
amount of the conveyed oil into the pump before operation to lubricate the internal components

3. To enhance the pump's self-priming ability, ensure the seals at each connection point of the oil 
suction pipeline are intact and airtight. Air leakage can reduce or prevent the pump's self-priming 
ability

4. The length of the pump's oil suction pipeline should not exceed the performance parameters of the 
pump, and it is advisable not to exceed 6-7 meters at most.

5. Prohibit the installation of equipment such as refueling guns and valves at the pump's oil outlet. If 
installation is necessary, choose a pump body with an overflow valve .

6. After connecting the electrical wiring and oil delivery pipeline, and completing the necessary 
preparations, instantly start the motor and observe from the rear fan cover of the motor to check if 
the rotation direction matches the arrow direction on the motor.

7. If the pump fails to deliver oil normally after 30 seconds of starting, stop the pump and inspect the 
cause.

8. To prevent the pump from sucking in large particles, a filter screen is installed at the inlet. The filter 
screen may become clogged due to cotton threads and other small debris, affecting the pump's 
suction capacity. Therefore, the filter screen should be regularly checked and cleaned. If the filter 
screen is damaged, it should be replaced promptly.

9. The lower part of the pump's rear cover has an oil drain hole. If oil overflows from the drain hole, it 

indicates that the shaft seal under the rear cover is aging and damaged, and it should be replaced 

promptly (if oil overflows from the drain hole, do not block it to prevent oil from entering the 

motor).

10. When the pump is not in use for an extended period, fill the pump with oil and seal it for storage.
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Troubleshooting for Abnormal Phenomena:
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Pump Accessories :

Components

Specifications

Installation Position

25mm 38mm 50mm 65mm 80mm Quantity

Inlet Filter 
Screen

25 42 54 54 80 1 Inlet Connection

Skeleton Oil Seal
01x74x0

7
30x45x10 30x45x10 30x45x10 2 Rear Cover Motor Shaft

O-ring Seal 125x3.55 140x3.55 140x3.55 140x3.55 180x3.55 2 Front and Rear End Covers

O-ring Seal 28x2.65 50x3.1 60x3.1 60x3.1 88x4.1 2
Inlet and Outlet 
Connections
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